
KATALPA, ZŠ PARDUBICE - STUDÁNKA, POD ZAHRADAMI 317

02/2018 ZADARMO

ROZHOVOR S MARTINEM
PETERKOU
Bývalým žákem školy a úspěšným
basketbalovým hráčem.
ČTĚTE NA STRANĚ 2

PRAKTICKÁ ELEKTRONIKA
2018
Úspěšná reprezentace školy v
elektrotechnické soutěži.
ČTĚTE NA STRANĚ 3

I had a dream
V této Katalpě jsme dali prostor
dvěma článkům o bývalých
žácích školy a jejich úspěších,
které nejsou malé a můžou být
motivující pro každého -
protože nezáleží, jak velké či
malé sny máte, jestli se někomu
zdají uskutečnitelné či šílené,
jestli to vypadá, že k nim máte
předpoklady, nebo vůbec. Ne,
na tom vážně nezáleží. Jediné,
na čem doopravdy záleží, jste
Vy. Vaše odhodlání, Vaše vůle
vyhrát, Vaše vytrvalost
a nezlomná vůle jít si za svým
snem stůj co stůj. Protože jedině
tak uspějete. Ne tím, že budete
čekat na štěstí, tím, že se vzdáte
po prvním či druhém neúspěchu,
nebo snad spoléháním se
na druhé. Cicero se před dvěma
tisíci lety stal nejslavnějším
řečníkem všech dob - a přitom
údajně na začátku koktal a měl
tak slabý hlas, že ho neslyšeli
ani lidé kolem něj. Napoleon byl
chudý přivandrovalec z Korsiky,
který ani neuměl spisovně
francouzsky, byl chudý jako
kostelní myš a čelil šikaně svých
nadřízených - a přesto se stal
císařem Francouzů a ovládl
téměř celou Evropu. Podobných
příkladů nabízí historie stovky,
ale i když se liší jejich aktéři,
epochy nebo činy, jedno je
spojuje - víra v sebe sama
a odhodlání splnit si své sny.
Dokážete to i Vy? -red-

Křičení do davu
Prestižní soutěž Mistr slov je
klání, ve kterém si soutěžící
připravují vlastní literární díla.
Ta potom sami slovo od slova
z hlavy prezentují. Sám za sebe
můžu říct, že se jedná o soutěž,
se kterou kterou mám ty nejlepší
zkušenosti. A nabízí úžasnou
volnost říci prakticky cokoli.
Proto bych Vás s ní rád
seznámil. Abych naladil třeba ty,
kteří by přemýšleli o účasti.
Pro mě, jako zúčastněného, to
byla úžasná šance říct svou
myšlenku či postřeh širšímu
okolí. Během svých dvou
absolvování této soutěže jsem
stačil slyšet příběhy ze života,
díla začínajících básníků,
vymyšlené příběhy, úvahy
a mnoho jiného.
Spousta lidí se ptá, kde beru
nápady. A já vlastně ani nevím,
prostě něco dělám a přitom
přemýšlím. Mé úspěšné dílo
posledního ročníku jsem napsal
v jednu hodinu ráno, když jsem
byl sám doma a hrál na počítači,
a najednou jsem dostal
obrovskou chuť psát. Takže až
budete mít nával inspirace
a příležitost něco napsat, sepište
to, ať je to cokoliv.
Nápad je absolutní základ,
a když jej máte vymyšlený
a napsaný, můžete ho zkusit
někomu nechat přečíst
a vyslechnout si jeho názor.
Nebojte se i případné kritiky,
také ta Vám pomůže a posune
Vás dál.

 
A jestli máte chuť to sdělit,
nebojte se toho, že je to hloupé,
nepovedené, či něco podobného.
Je to vaše dílo a nikdo nenapíše
to samé, co vy.
 
Na soutěži Mistr slov se
nemusíte bát výsměchu,
nenarazíte na něj, a ta zkušenost
je k nezaplacení. Jo, tohle asi
slyšíte to často, ale když je něco
pravda, tak to pak takhle bývá.
 
Mně se také hrozně líbí
a vyhovuje mi, že si nemusíte
pamatovat své dílo úplně
doslova. Napsali jste to vy, takže
můžete improvizovat
a upravovat text běhemsvého
přednášení. Což je příjemné
a uvolňující.
 
Na závěr bych Vám chtěl říci, že
pokud rádi píšete, nestyďte se,

nebojte se svá díla prezentovat
a věřte si trochu.
Pokud Vás můj příspěvek zaujal
a chcete se k této tematice
dozvědět ještě něco více,
podívejte se na článek
na webových stránkách:
 
https://pardubice.rozhlas.cz/
pardubicti-skolaci-vedi-komu-
nejlip-mluvi-znaji-dalsi-mist
ry-slov-6369324
 
R. S. M. 8.B

Z naší historie

4. 11. 1963 si přijela
prohlédnout naši školu
významná delegace z italského
města Ferrary. 28. 5. 1964 poctil
Studánku svou návštěvou
ministr školství a kultury
František Kahuda. Řekl, že
takových škol, jako na Studánce
potřebujeme co nejvíce. O jejich
výstavbě jednal i celostátní
seminář, konaný v Pardubicích
28.-29. 5. 1964. Jeho účastníci
popřáli kolektivu školy mnoho
úspěchů v náročné výchovné
práci. V. P., A. S., 6.A

Den otevřených dveří přilákal spoustu zájemců
Ve středu 21.2. 2018 probíhal
na naší škole Den otevřených
dveří pro rodiče budoucích
prvňáčků. Prohlídka se
opakovala v průběhu dne
šestkrát, jednotlivými sekcemi
prováděl návštěvníky pan ředitel
Filip Patlevič a zástupkyně
ředitele pro první stupeň, paní
Iva Papežová.
Zájemci se nejprve shromáždili
u ředitelny, kde jim byly podány
informace ohledně blížícího se
zápisu. Pak skupina pokračovala
do školní jídelny. Zde dostali
všichni podrobné informace
o pravidlech stravování a o
fungování školní družiny.
Pokračovalo se do pátého
pavilonu, kde měli rodiče

možnost zhlédnout způsob
vyučování. Ani na školní
tělocvičnu se nezapomnělo,
a budoucí školáčci si ji dokonce
mohli hned vyzkoušet a pořádně
se po ní proběhnout.
Prohlídkový okruh končil
v prvním a druhém pavilonu,
kde rodiče nahlédli
do jednotlivých tříd, posoudili

foto: V. L., 8.A

vybavenost učeben a podívali se
i na žáky.
Celý den otevřených dveří byl
zaměřen na nejdůležitější
informace o naší škole,
doufáme, že rodiče byli
spokojeni a budoucím žákům se
u nás bude líbit.
V. L., 8.A
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Rozhovor s Martinem Peterkou
Pro toto číslo jsem pro Vás
připravila rozhovor
s basketbalistou, bývalým žákem
naší školy, kterému je 23 let
a hraje za Nymburk.
 
V kolika letech jsi začínal
s basketbalem?
Začínal jsem někdy kolem 8 let.
Rodiče, kteří také hráli
basketba,l mě vzali do haly,
a mě to tak zaujalo, že jsem tam
zůstal.
Vynikal jsi ve hře už na začátku?
Myslím, že zas tak moc ne. Byl
jsem jako všichni ostatní, co
přišli do přípravky, moc mi to
nešlo. Postupem času jsem se ale
zlepšoval a učení nových věcí
mi šlo asi rychleji než ostatním.
Basketbalové geny byly znát.
Chápal jsi pravidla nebo ses
spíše motal?
Já jsem chodil hrozně často
na zápasy rodičů nebo bráchy,
tak jsem pravidla docela chápal.
Šla ti škola nebo ses spíše
soustředil na sport?
Soustředil jsem se na obojí.
Stíhat se to dá. A musím i říct,
že škola mi docela šla. Nějaká
dvojka byla, ale na konci
devítky jsem měl jen samé
jedničky.
Nejhezčí vzpomínka na ZŠ?
Nemám jen jednu vzpomínku.
Strašně rád vzpomínám na celou
školu, měli jsme skvělou partu
nejen v naší sportovní třídě, ale
i ve třídě o jeden ročník výš.
Vždycky o velké přestávce jsme
se sešli a povídali nebo dělali
blbosti. Byla to sranda. Trošku
mě mrzí, že jsem nenastoupil
na Studánku už od šesté třídy,
i když jsem měl tu možnost,

a šel jsem až od osmé.
Chtěl bys hrát i mimo ČR?
Určitě. Myslím, že je to dobrá
zkušenost, jak basketbalová, tak
životní. Na konci této sezony mi
končí smlouva, potom uvidím.
Kdyby byla nějaká dobrá
nabídka, nebránil bych se.
Jsi s někým z bývalé třídy
v kontaktu?
Ano, Vojta Šindelář bydlí vedle
v ulici, takže se vídáme docela
často. S pár kluky jsem se viděl
na basketu nebo se náhodou
někde potkáme. Párkrát jsem
viděl Gabču Bílkovou. Jinak
na Facebooku mám spolužáky
skoro všechny a sleduji, jak se
jim daří. Jinak mě mrzí, že
na srazy jsem nechodil,
protože jsem vždycky někde hrál
nebo byl pryč. Doufám, že tohle
se změní.
Pamatuješ si nějaké učitele?
Pamatuji si skoro všechny.
Učitelé byli super. Snažili se,

aby hodiny byly zábavné
a bavilo nás to a docela se jim to
dařilo. Asi nejvíc si pamatuju
naši třídní, paní Zuzanu
Volkovovou. Lepší třídní jsme
asi nemohli mít. Byla skvělá, ale
hlavně měla s námi trpělivost.
To bylo asi nejdůležitější,
protože občas jsme jí dokázali
pořádně zatopit. Dál si
vzpomínám
na nezapomenutelného fyzikáře,
pana učitele Jadrného, na košík
ze supermarketu, ve kterém si
matikářka paní Weberová nosila
věci na hodinu, češtinářku paní
Kárskou nebo naši mladou
angličtinářku paní Andrlovou.
Ale pamatuju si opravdu
všechny, a v blízké době bych se
chtěl do školy podívat, zjistit
kdo zůstal a co se změnilo.
N. J. a V. L., 8.A

Hádej!

Mojí hádankou je místo, kde
mají spoustu věcí, skoro
pro každého se v něm něco
najde např. oblečení, hračky,
jídlo, pití, nábytek, elektronika,
knížky, kosmetika, odpadkové
koše, psací potřeby, sešity,
papíry, dokonce tam můžeš jít
i na toaletu...Hodně lidí tam
našla zaměstnání , potkáš tam
např. uklízečku, prodavačku,
recepční, kuchaře, číšníka,...
A pokud něco odtamtud chceš,
zaplatit samozřejmě musíš. CO
JE TO? A. K., 6.A

Photomath
S aplikací Photomath se už
matematiky bát nemusíte bát.
Stačí namířit kameru
na matematickou úlohu
a aplikace vyčaruje výsledek
s podrobnými pokyny krok
za krokem. Podporuje
aritmetiku, celá čísla, zlomky,
desetinná čísla, odmocniny,
algebraické výrazy, lineární
rovnice a mnoho dalších
matematických operací. Zvládne
rozpoznat ručně psané písmo
i grafy. Je to ale nástroj, který
vám může pomoci pochopit
některé matematické "záhady".
Aplikace je podporována
telefony s Android i iOS.
-red-

Ovšem
Dnes bych vám rád řekl něco
o knize Ovšem. Ano, opravdu se
tak jmenuje. Jedná se o deník
mladíka jménem Karel Kovář,
bývalého žáka naší školy, který
se v médiích proslavil jako
Kovy.
 
Kovy se stal vítězem ceny
Blogger roku 2017. Natáčí totiž
vtipná a oblíbená videa
na internetový portál Youtube.
Jeho kniha Ovšem má být
bez scénáře, bez filtrů, líčením
života nejen za kamerou.
Dozvíme se v ní o všem,
o Kovyho úžasných zážitcích,
o jeho dětství, dospívání,
o výletech s rodiči,
o dovolených v Čechách i za
hranicemi, o různých setkáních
s obyčejnými i neobyčejnými
lidmi.

Jedním z výletů, který
absolvoval autor knihy minulý
rok, byla výprava do Honkongu.
Neletěl tam sám, ale se svými
přáteli Honzou a Kubou.Vypráví
o tom, jak ochutnal nová jídla,
poznal tamější kulturu a pořídil
si mraky fotek.
Ovšem, v této knize se dozvíme
i něco málo o naší škole.
Tato knížka se mi velice líbila,
jak po obsahové, tak po stránce
vzhledové, protože měla spoustu
obrázků.
 
Autor: Karel KOVY Kovář,
Žánr: Literatura česká, Biografie
a memoáry, Vydáno: 201,
BizBooks, 1. vydání originálu,
Počet stran: 222, Autor obálky:
Vítězslav Lyach
A. Š. 7.C
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8.C představuje svého křečka
Dne 15. října 2017 jsme se
vydali do Zverimexu, abychom
si pořídili křečka džungarského,
který měl rozšířit naši školní
zoo. Vybrali jsme si holku
a pojmenovali ji Tofi. Doma
jsme ji dali do klece, která
obsahovala domeček, dvě misky
- jednu na vodu a druhou
na jídlo, podestýlku i hračky,
např.: točící kolečko a ruličku
od toaletního papíru. Tofi
krmíme směsí pro křečky
a někdy i čerstvým ovocem
a zeleninou. Čistíme ji každý
pátek,vodu vyměňujeme každý
den, krmení doplňujeme obden.
Křečci se dožívají dvou až tří let.
Mají zavalité tělo vejcovitého
tvaru, kulatou a širokou hlavičku
s korálkovýma očima a krásně
zakulacenýma ušima. Měří
65-102 mm, váží 35-55 gramů, mají
2-4 mm dlouhý ocásek.

foto: vlastni

Charakterizuje je i černošedý
pruh táhnoucí se od hlavy až
k ocásku a černošedé oblouky
na pacičkách. Zbarvení křečků
záleží na ročním období.
V letním bývá srst tmavší a v
zimním naopak. K orientaci jim
slouží hmatové fousky. Křeček
je noční zvíře, proto když ho
máte v pokojíčku, musíte si
zvyknout na trochu hluku
během noci.
D. K., T. S., D. B., 8.C

Praktická elektronika 2018
V úterý 16. ledna 2018 se
vybraní žáci z 8. a 9. tříd vydali
do budovy SPŠE na Židově, kde
se konala soutěž „Praktická
elektronika 2018“.
My ze Studánky jsme byli
rozděleni do dvou skupin a do
dvou od sebe vzdálených
učeben.
V prvním úkolu jsme pečlivě
letovali součástky na destičku
plošných spojů. Po krátkém
zkoušení jsme si ověřili své
dovednosti a mohli přejít
k hlavnímu úkolu, kterým byl
výrobek soumrakového spínače.
Hodnocení probíhalo s učiteli
s odborného výcviku
a zahrnovalo funkčnost výrobku,
kvalitu pájení a čas. Mimořádně
se osvědčil Michal Němeček
(8.C).
Předávání cen se uskutečnilo
v kinosále školy za přítomnosti

foto: Jan Hurda

starosty MO1 Ing. Menšíka,
zástupkyně firmy ERA paní
Reichové, majitele firmy Elprom
Ing. Štěpánka a ředitele SPŠE.
Michal získal 2.místo,
mikropáječku, nářadí, multimetr,
elektronickou stavebnici se
šipkou a také zajímavé
antistatické pracoviště.
Všem zúčastněným děkujeme
za úspěšnou reprezentaci školy.

A. M. (8.B)

Fotostřípky z lyžáku na Dolní Moravě

foto: kol. učitelů a žáků

Smutní Osmáci nepláčou
Tento opravdu hodně smutný
film vznikl roku 2012
v Nizozemsku. Autorem je
Dennis Bots. Původní název zní:
Achtste Groepers Huilen Niet,
v anglickém jazyce to je: Cool
Kids Don't Cry. Film byl o dívce
jménem Akkie, která velice ráda
hrála fotbal. Měla se dobře, až
na jeden detail - ve třídě byl
jeden kluk, se kterým se
vzájemně nesnášela(Joep). Joep
jí do života vnesl spoustu
trápení, ale i první lásku, která
ale bohužel brzy skončila...
Akkie (hlavní hrdinku filmu)
hrála Hanna Obbeek, které bylo
při natáčení třináct let. Joep (má
důležitou roli ve filmu, ale
hlavní postavou úplně není) je
třináctiletý kluk, a ve filmu
Osmáci Nepláčou ho hrál Nils

Verkooijen. Pokud si chcete film
pustit, nakupte si dost kapesníků
do zásoby- budete je potřebovat!
Hodnocení: Podobně jako
u filmu Suicide Squad je film
na velmi dobré úrovni a stojí
za to si ho pustit. Hodnotím 8/10
bodů - skvělé! K. K., 6.B

Společenská místnost Dynama
Zajímá Vás, jak vypadá
společenská místnost Dynama?
Pokud jste pravidelnými
návštěvníky hokejové arény, pak
asi víte, kam hráči odcházejí
po zápase.O přestávce nebo po
zápase se přesouvají do kabiny.
A kudy? A víte, kde si fanoušci
plácají s hokejisty? Pokud ne,
tak asi skalními fanoušky hokeje
nejste, a tento článek vás zajímat
nebude.
A jak to tedy v aréně vypadá?
Když jdete chodbou, která vede
ke kabině a společenské
místnosti, tak uvidíte prostor
na hokejky. Společenská
místnost se nachází naproti
kabině. Můžu říct, že je velice
útulná, něco jako takový byt
velkého fanouška Dynama.
Nachází se tam jídelna, bazén,

místo na cvičení, kuchyň,
a prostor na poradu.
Hráči velmi ochotně dávají
autogramy a já jsem se s nimi
díky Káje Čáslavové mohla
potkat, což je boží zážitek.
Takže neváhejte a pojďte fandit
na poslední domácí zápas
základní části, který uskuteční
4.3.2018! A. K., 6.A
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English Corner and Our Artists
Hello,
February has been the month of
the Olympic Winter Games so
we prepared a short quiz for you.
You can find out how much you
know about this big event.
 
1) Who won two golden medals
for the Czech Republic?
 
2) Which discipline did she win
it in?
 
2) Which country has got the
most Olympic medals?

 
3) Where did the Olympic
Winter Games take place?
 
4) Name at least three
disciplines that were at the
Olympic games?
 
5) Which country was banned
from the Olympics? Why?
 
6) Which country is going to be
next in hosting another Winter
Games in 2022?

ilustrace: M. Š. (7.C)

ilustrace: J. D. 6.A ilustrace: V. K. 9.C

Čech a jeho pes

ilustrace: J. P. 6.B
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